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DELTAGERE   FRAVÆR  SUPPLEANT DELTAGER 

 

JYTTE SØRENSEN  ☐  ☐   

MARIA M. BENZON  ☐  ☐   

LARS ARREDONDO  ☐  ☐   

CARSTEN HENNINGSEN  ☐  ☐   

STINA EBBE   ☒  ☐   

CHRISTINA MADSEN  ☐  ☐   

LARS STRYHN-PETERSEN  ☒  ☒ Jane S. Clausen 

BRITTA LANGE   ☐  ☐   

KATRINE FOLMANN VON CHRISTIANSEN ☒  ☐   

CAMILLO KROG  ☐  ☐   

 

 

Ordstyrer: Maria M. Benzon  

REFERAT 
UDSATTERÅD 
DEN 01. MARTS 2023 
STED: KRISECENTER GULDBORGSUND (JERNBANEGADE 46, NYKØBING 
FALSTER) 
TID: KL. 10:30-13:30 
RUNDVISNING KL. 10:30-10:45 
FROKOST: KL. 12:00-12:30 
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1. Oplæg af Christina om Krisecenter Guldborgsund   

Christina fortalte kort om hvad Krisecenter Guldborgsund er for et tilbud. 

- Et tilbud efter servicelovens §§ 109 og 110 
- Der er også tilbud om ambulant rådgivning 
- Henvender sig både til kvinder og mænd 
- Der er nultolerance for indtag af rusmidler og alkohol 
- Der er 17 ansatte, men flere er på vej 

 

Læs evt. mere her: https://www.krisecenterguldborgsund.dk/ 

 

2. Godkendelse af dagsorden 

Dagsorden er godkendt. 

 

3. Godkendelse af seneste referat 

Referat fra sidst er godkendt 

 

4. Opsamling fra sidste referat 

Lars sagde på seneste møde, at han vil udsende materiale omkring ”tænk somatikken med”. Lars opfordrer i stedet 
de øvrige medlemmer til at melde sig ind i de forskellige Facebook grupper, hvor der er mulighed for at finde 
information, hvis de er interesseret i dette. Lars laver en oversigt og sender til sekretær, som sender det videre til 
udsatterådet. 

Ellers kan der også læses mere på: https://www.xn--tnksomatikkenmed-uob.dk/  

 

5. Orientering fra formandskabet fra mødet med udsatteråd fra Lolland og Næstved kommune (orientering) 

Udsatterådene fra Lolland, Vordingborg og Næstved har været inviteret til fælles møde. Lolland og Næstved deltog 
sammen med Guldborgsund Kommune. Det var et rigtig godt møde og det blev aftalt, at vi skal mødes igen, hvor 
blandt andet formen på møderne skal drøftes. 

- Vi mødes næste gang den 19. april på tværs af formandskaberne.  

 

6. Udsatte netværk – der arbejdes på at igangsætte et udsatte netværk, som skal afløse det gamle hjemløse 
netværk (orientering) 

Der har tidligere været et hjemløsenetværk faciliteret af Guldborgsund Frivilligcenter. Det har nedlagt sig selv. I 
stedet er der blevet snakket om at igangsætte et udsatte netværk. Der arbejdes derfor på dette i Guldborgsund 
Frivilligcenter, og der bliver meldt ud, når der er mere information. 

https://www.krisecenterguldborgsund.dk/
https://eur03.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.xn--tnksomatikkenmed-uob.dk%2F&data=05%7C01%7Chut%40guldborgsund.dk%7Cba9c7508694246caf65108db1a3ccbda%7C237bb9cd925c41fcaa3b71395d0ab97b%7C0%7C0%7C638132620643946006%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=Iu2sDuC09rSJhk4uTxMUvWrIBKjaO73yCTWwqtFG0g4%3D&reserved=0
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Det er umiddelbart tænkt, at det kunne være et netværk for alle der har med udsatte mennesker at gøre – 
professionelle, frivillige, ngo’er, pårørende, borgere m.fl. 

Der kommer ikke en hjemløsekonference i år, men muligvis næste år. Det kunne i stedet overvejes at blive en 
udsatte konference, så den omfavner en bredere målgruppe.  

- Det kunne være en idé, at sådan en konference tager udgangspunkt i vores lokale udsatteråd, hvor vi har 
mange relevante repræsentanter, der kan løfte opgaven sammen. 

- Der nedsættes en arbejdsgruppe i udsatterådet, som består af nedenstående: 
 Christina 
 Carsten 
 Maria 
 Heidi 

o Heidi indkalder til møde i arbejdsgruppen i starten af april. 

 

7. Hjemløsetælling – hvordan kan vi kvalificere kommende hjemløsetællinger (drøftelse) 

Punktet udsættes til næste møde. 

 

8. Studietur for formandskabet omkring hjemløshed og housing first (orientering) 

Formandskabet tager på studietur med fokus på hjemløshed og housing first. Målet er at se, hvordan andre 
lande/kommuner håndterer hjemløshed, og hvad vi kan tage med hjem og lære af.  

I Danmark har vi også steder, som har arbejdet intensivt med hjemløshed og housing first – bl.a. Odense, som vi også 
kan søge inspiration af, som har et særligt fokus på boligproblematikken. 

- Vi har en bolig udfordring i Guldborgsund Kommune, som vi forsøger at se, hvordan vi kan løse – bl.a. ved at 
kigge på vores kollegiemasse og anden relevant boligmasse 

- Der er ønske om en boligpolitik, som kan være med til at sikre, at vi forsat har billige boliger at tilbyde vores 
borgere 

- Der er mange udfordringer ift. at få lov til at bygge – regler bl.a. ift. brandregler, lokalplaner mm. 

 

9. Høringssager – hvordan håndterer vi høringssager (beslutning) 

Når vi formulerer høringssvar, så skal de være korte og præcise, så de er nemme at forstå for alle, og så 
Socialudvalget hurtigt kan forholde sig udsatterådets svar. 

Processen ved høringer fra kommunen: 

- Vi mødes enten fysisk eller teams når der kommer høringer. Det aftales fra gang til gang i formandskabet, 
hvad der kan lade sig gøre afhængigt af deadline og tema 

- Socialudvalget deltager ikke ved høringer direkte til Socialudvalget  

Til de høringer vi har deadline på den 22. marts, der arbejder dem der kan med høringssvar efter udsatterådets 
møde d.d. Vi laver et møde om høringsinput på Teams, hvor alle er velkomne til at deltage. Herefter laves en endelig 
opsamling, som sendes til endelig godkendelse i formandskabet før høringssvaret sendes ind. 
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Processen ved høringer fra regioner/statsligt: 

- Der laver vi en skriftlig høring, hvor høringen bliver sendt ud på mail, hvorefter de enkelte medlemmer i 
udsatterådet kan skrive kommentarer retur til sekretær på mail, hvorefter der laves en opsamling, som 
bliver endelig godkendt i formandskabet 

 

10. Orientering omkring processen for udskiftning af medlemmer i udsatterådet (orientering) 

Udsatterådets forretningsorden Stk. 5: Der udpeges nye medlemmer til rådet, hvis disse udtræder af Rådet. Nye 
medlemmer udpeges fra det parti, den forening eller organisation, som har indstillet det medlem, som skal erstattes. 
Alle medlemmer og suppleanter skal endeligt godkendes af Guldborgsund Kommunes byråd. 

Det betyder, at når et medlem/suppleant træder ud af udsatterådet, skal der vælges et nyt medlem/suppleant fra 
den forening/organisation, som det udtrådte medlem er indstillet af. Foreningen/organisationen sender en 
indstilling på mail til sekretær, Heidi Utermøhl, på hut@guldborgsund.dk med navn og mail på det nye 
medlem/suppleant. Der udarbejdes en sag til udvalget, som skal godkende det nye medlem/suppleant. Herefter 
sendes sagen til Byrådet, som endeligt skal godkende det nye medlem/suppleant. Herefter kan det nye 
medlem/suppleant træde ind i udsatterådet. 

Sådan forløb det blandt andet, da Lars Stryhn-Petersen udtrådte af udsatterådet, her har det gamle Socialpsykiatrien 
& CFA lavet en ny indstilling. Det får den betydning, at der kommer et nyt medlem samt suppleant herfra: 

• Medlem: Betina Schlander 
• Suppleant: Kenneth Dan Jensen 

Det er derfor Jane Strandgaard Clausens sidste dag i udsatterådet. Tak til Jane for indsatsen i udsatterådet. 

Der er ønske om at processen omkring ind- og udtrædning af medlemmer/suppleant i udsatterådet gøres mere 
smidig. Formandskabet vil i samarbejde med Heidi udarbejde et forslag til ændring af den gældende 
forretningsorden, som sendes til Socialudvalget og Byrådet til godkendelse. 

 

11. Fremlæggelse af årets temaer (orientering og drøftelse) 

• Den 10. maj: Ensomhed 
• Den 27. september: Fattigdom 
• Den 06. december: Hjemløshed – housing first 

Der blev på sidste møde fremlagt rigtig mange relevante temaer til drøftelse i løbet af årene. Alle de temaer der er 
blevet præsenteret på seneste møde er aktuelle, men formandskabet har været nødt til at prioritere blandt 
temaerne. Formandskabet har besluttet tre temaer for året – ensomhed, fattigdom og hjemløshed – som er centrale 
på tværs af udsatterådets repræsentanter. De øvrige temaer kan blive prioriteret næste år. 

Hvad er pointen med at sætte temaer på vores møder? 

- Blandt andet for at sikre, at vi dykker ned i noget konkret, hvor udsatterådet evt. kan lave indstilling til 
Socialudvalget 

 

mailto:hut@guldborgsund.dk
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12. Eventuelt 

Socialpolitik 

Socialudvalget havde møde i uge 8 med udgangspunkt i deres udvalgsstrategi. Her har de blandt andet drøftet, at de 
ønsker en socialpolitik. Ønsket fra Socialudvalget er, at en bred skare af borgere er med til at komme med input til 
en socialpolitik. Arbejdet med socialpolitikken bliver i løbet af 2023. 

 

Næste udsatterådsmøde 

Udsatterådsmøde den 10. maj bliver på Sønderskovhjemmet 

 

De positive historier 

Det er vigtigt at vi også sætter fokus på de positive historier. Byd derfor endelig ind med de gode historier, og det der 
virker. 

 

13. Opsamling på kommende punkter 

Udsatte konference – input fra arbejdsgruppen 

Hjemløsetælling – hvordan kan vi kvalificere kommende hjemmeløsetællinger 

Planlægning af den 27. september 

 

 


